
 

 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

 Αθήνα, 11/12/2023 
 
Του: Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Β3' Νότιου Τομέα 

Αθηνών 
  
ΠΡΟΣ: Την κ. Υπουργό Πολιτισμού 
  

ΘΕΜΑ: «Ιδιωτικές εταιρείες στην Ακρόπολη της Αθήνας» 

 
Κυρία Υπουργέ, 
 
Με μεγάλη μας έκπληξη πληροφορηθήκαμε ότι προκηρύχθηκε διαγωνισμός από τον 
Οργανισμό Διαχείρισης και Ανάπτυξης Πολιτιστικών Πόρων (ΟΔΑΠ) που προετοιμάζει 
την ιδιωτικοποίηση των υπηρεσιών υποδοχής τουριστών στην Ακρόπολη της Αθήνας. Η 
σχετική προκήρυξη αφορά στην παροχή υπηρεσιών λειτουργίας του συστήματος 
έκδοσης και ακύρωσης ηλεκτρονικού εισιτηρίου, υποδοχής και εξυπηρέτησης 
επισκεπτών στις πύλες εισόδου του αρχαιολογικού χώρου της Ακρόπολης. Οι πηγές μας 
αναφέρουν ότι η παραπάνω ενέργεια αποτελούσε προϋπάρχον σχέδιο της κυβέρνησης. 
Την παραπάνω παροχή υπηρεσίας, λοιπόν, όπως και κάθε σχετική υπηρεσία φύλαξης 
και μετάδοσης πληροφοριών περί του μνημείου (μέχρι σήμερα τις παρέχουν 
αποκλειστικά οι μόνιμοι και εποχικοί αρχαιοφύλακες) τόσο στην Ακρόπολη όσο και σε 
άλλους χώρους μνημείων, όπου υπάρχει ηλεκτρονικό εισιτήριο, πρόκειται σύντομα να τις 
εκτελεί προσωπικό ιδιωτικής εταιρείας - αναδόχου. Τις πληροφορίες μας αυτές 
επιβεβαίωσε άρθρο εφημερίδας της 9 Ιουλίου 2023, όπου αναφέρεται ότι μέλος του 
Διοικητικού Συμβουλίου του Γενικού Συμβουλίου της Πανελλήνιας Ένωσης Φύλαξης 
Αρχαιοτήτων υποστήριξε πως υπάρχει σε εξέλιξη σειρά πρωτοβουλιών της κυβέρνησης 
να περάσει η φύλαξη των αρχαιολογικών χώρων της χώρας μας σε ιδιωτικές εταιρείες 
φύλαξης. Από τις παραπάνω αναμενόμενες εξελίξεις, πέραν από τον ανεξήγητο 
παραμερισμό των μέχρι σήμερα εργαζόμενων με συμβάσεις έργου, βλέπουμε να 
διαμορφώνεται ένα αναιτιολόγητα υπέρογκο κόστος δημόσιας δαπάνης σε ιδιώτη 
προμηθευτή. Το ελληνικό κράτος επιβαρύνεται με την αναλογία πληρωμής δαπανών που 
αφορούν στο κέρδος ενός εργολάβου, ο οποίος παρέχει στο ελληνικό Δημόσιο, απλά, 
υπηρεσίες μισθωτών, οι οποίοι θα μπορούσαν να αμείβονται μεμονωμένα, όπως 
συμβαίνει εδώ και τόσα χρόνια. 

Ως εκ τούτου, προκύπτουν εύλογα ερωτήματα για τους λόγους που προτιμάται αυτή η 
καθ’ υπερβολήν επιβάρυνση του Δημοσίου, γεγονός που αφήνει υπόνοιες για την 
πρόθεση εξυπηρέτησης «ημετέρων» της πολιτικής ηγεσίας. Επιπλέον, δε γίνεται 
κατανοητό, αφενός πώς θα εποπτεύονται οι υπάλληλοι της ιδιωτικής εταιρείας - αναδόχου 
που θα παρέχουν το έργο της φύλαξης των μνημείων και αφετέρου ποιοι είναι οι λόγοι 
για τους οποίους οι ήδη υπηρετούντες φύλακες της Ακρόπολης των Αθηνών αλλά και των 
υπολοίπων μνημείων της χώρας κρίνονται εξ’ ολοκλήρου ανεπαρκείς, καθιστώντας 
αναγκαία την με δυσμενέστερους όρους για το δημόσιο συμφέρον αντικατάστασή τους. 
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Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,  
 
Ερωτάται η κ. Υπουργός: 
  
Αληθεύει η παραπάνω αναφερόμενη φημολογία περί επικείμενης ανάθεσης της φύλαξης 
του μνημείου της Ακρόπολης της Αθήνας αλλά και κάθε μνημείου ανά την ελληνική 
Επικράτεια σε ιδιωτική εταιρεία φύλαξης, η οποία θα παρέχει διευρυμένες υπηρεσίες 
προς το κοινό των επισκεπτών, τις οποίες ήδη παρέχουν οι υπηρετούντες συμβασιούχοι 
αρχαιοφύλακες; Αν ναι, αφενός πώς θα εποπτεύονται οι υπάλληλοι της ιδιωτικής 
εταιρείας - αναδόχου που θα παρέχουν το παραπάνω έργο και αφετέρου ποιοι είναι οι 
λόγοι για τους οποίους οι ήδη υπηρετούντες φύλακες της Ακρόπολης των Αθηνών αλλά 
και των υπολοίπων μνημείων της χώρας κρίνονται εξ’ ολοκλήρου ανεπαρκείς, ώστε να 
δρομολογηθεί η μαζική αντικατάστασή τους, με τόσο κοστοβόρα δρομολόγηση για το 
ελληνικό Δημόσιο; 
 
Ο ερωτών βουλευτής 
 
 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ 




